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Klima-, Energi- og Bygningsudvalget  

Christiansborg  

1240 København K 

Klima-, Energi- og Bygningsudvalget har i brev af 15. juli 2014 stillet mig følgende 

spørgsmål 177 alm. del, stillet efter ønske fra Karsten Lauritzen (V), som jeg hermed 

skal besvare. 

 

Spørgsmål 177 

 
"Ministeren bedes oplyse, hvad ministeren og Energistyrelsen har gjort for at sikre en 
hurtig og effektiv behandling af de nye danske støtteregler for solcelleanlæg." 

 

Svar 

 

Energistyrelsen har givet behandlingen af sagen om støtte til solceller den højeste 

prioritet og løbende haft kontakt med EU-Kommissionen. Energistyrelsen har senest 

svaret på formelle spørgsmål fra Kommissionen 11. juli 2014. 

 

Som beskrevet i svaret på KEB spm. 176 har Kommissionen rejst tvivl om 

lovligheden af PSO-ordningen i forhold til udenlandsk produceret el. Regeringen er 

ikke enig i Kommissionens foreløbige vurdering og har den 20. juni 2014 over for 

Kommissionen skriftligt redegjort for, hvorfor PSO-systemet ikke vurderes at være 

traktatstridigt. 

 

Sagen har desuden været løftet over for både energi- og konkurrencekommissæren. 

Jeg har personligt drøftet sagen med kommissæren for konkurrence Joaquin Almunia 

på et møde den 10. juli 2014. I forlængelse af mødet vil DG Konkurrence vende 

tilbage med et skriftligt svar på den danske vurdering, som blev oversendt til 

Kommissionen den 20. juni 2014.  

 

Til udvalgets orientering vedlægger jeg en oversigt over officiel kommunikation 

mellem de danske myndigheder og EU-Kommissionen i sagen om 

statsstøtteanmeldelse af støtte til solceller. Der har desuden løbende været kontakt 

mellem medarbejdere i Energistyrelsen og de relevante sagsbehandlere i DG 

Konkurrence. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Rasmus Helveg Pedersen 
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